
 

  
  

 

05-02-2016 
 

Sagsnr. 
2016-0017372 

 
Dokumentnr. 

2016-0017372-3 

 

Vesterbro Lokaludvalg er en uafhængig lokal forsamling, der er oprettet af 

Københavns Kommune. Lokaludvalget fungerer som bindeled mellem 

københavnerne i bydelen og politikerne på Københavns Rådhus. 

Lyrskovgade 4, 2 sal 
1758 København V 

E-mail 
jwo@okf.kk.dk 
EAN nummer 

5798009800176 

 

TMF Byens Udvikling 

   

      

 
 
 

 

 

 

Høringssvar vedr. Bro over Frederiksholmløbet 

Vesterbro Lokaludvalg har modtaget naboorientering vedr. dispensation fra 

lokalplan nr. 310 og 494 til bro over Frederiksholmsløbet. 

Vesterbro Lokaludvalg skal gøre opmærksom på, at der efter udvalgets 

opfattelse er tale om en så markant ændring af forholdene, og at kredsen af 

berørte borgere er langt større end berørte naboer, hvorfor det er 

utilstrækkeligt, at der kun laves en nabohøring.  

Den påtænkte ændring medfører en ændring af brugen af det brede 

Frederiksholmsløbet, samt en ændring af Teglholmsgraven og 

Belvederekanalen, som herefter kun kan besejles af mindre både. En sådan 

ændring kræver en egentlig lokalplansændring. 

I Lokalplanen hedder det: ”Over Frederiksholmsløbet skal der etableres en 

broforbindelse til Enghave Brygge for biler, cyklister og fodgængere i 

forlængelse af den i stk. 1 fastlagte vej som vist på tegning nr. 4B. Broen skal 

være oplukkelig med en fri gennemsejlingsbredde på ca. 15 m og med mindst 

3 meter frihøjde i gennemsejlingsfaget i lukket tilstand. Kommentar 

Lokalplanen omfatter broen indtil midten af Frederiksholmsløbet. En 

tilsvarende bestemmelse forudsættes optaget i den kommende lokalplan for 

Enghave Brygge.” 

Vesterbro Lokaludvalg er betænkelig ved, at broen ikke bliver oplukkelig, 

idet det vil forhindre fremtidig anvendelse i form af f.eks. husbåde. Området 

kan ligeledes blive attraktivt for andre end de kommende beboere, da der 

kan blive mulighed for at borgere fra f.eks. Vesterbro og Kongens Enghave 

også kan have deres joller mm. liggende i området. Men det kræver, at 

ændringen i besejlingen følges op i mulighed for anlæg af f.eks. kajak-

hoteller, bådeskure og klubfaciliteter i øvrigt. Derfor kræver denne 

dispensationsændring en gennemtænkt plan, det vil sig en 

lokalplansændring. 
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Vesterbro Lokaludvalg vil derfor henstille til, at man hurtigst muligt bringer 

sagen op på det politiske niveau i Borgerrepræsentationens Teknik og 

Miljøudvalg. 
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